

淡江大學 106 學年度第 2 學期蘭陽校園住宿學院主題活動一覽表 (107.01.31)

一、主題活動分組

主題活動_書院教育		多元文化	生態環境	藝術品味	休閒樂活
活動組	召集人	施懿芹老師	惠 霖老師	莊晏甄老師	齊嵩齡老師
	住校導師	葉劍木主任 洪復一老師	包正豪主任 陳意玲老師 黃煌文老師	王蔚婷主任 朱 留老師 紀珊如老師	武士戎主任 阮聘茹老師 陳凱智老師
宣傳組	住校導師	周應龍老師			

二、活動時程安排

月份		2月	3月				4月					5月				6月			
日期(週一)		26	5	12	19	26	2	9	16	23	30	7	14	21	28	4	11	18	25
上課週別		一	二	三	四	五	六	七	八	九	十	十一	十二	十三	十四	十五	十六	十七	十八
主題系列活動	多元文化	開學			師生	教學行政觀摩			考前活動暫停	期中考		青出	④		成果展	考前活動暫停	期末考		
	生態環境				盃排		②	於蘭											
	藝術品味				球賽		①	籃球											
	休閒樂活							③											

備註：1.第 2 學期自 107 年 2 月 26 日開始上課，2/26~3/2 為上課第 1 週。

2.「日期」欄位係呈現當週週一的日期，實際舉辦時間依各組規劃辦理。

3.活動日期與校園特色活動結合者，已依行事曆排定（03/19~22 菁英盃排球錦標賽、05/15~17 青出於蘭盃籃球賽），非特殊狀況不得與校園大型活動日期衝突。

三、活動內容說明（依舉辦時間排序，確定資訊以個別活動公告為準）

序號	活動主題	活動名稱	活動時間	活動地點	主辦社團	活動內容說明
1	藝術 品味	出棋制勝：西洋棋入門 (Introduction to Chess)	107年3月27日 (二) 17:00~19:00	CL307 教室	淡蘭羽球社	<p>一般公認西洋棋起源於印度的恰圖蘭卡棋，是訓練邏輯判斷和思維能力的最佳利器。本學期住宿學院於3月27日舉辦西洋棋入門講座，邀請職業賽手教授基本規則、記譜方式和常見戰略，從未修習過西洋棋的學生亦可參加，歡迎各位同學踴躍報名。</p> <p>Originated from India's <i>Chaturanga</i>, chess is one of the most popular and culturally significant board games worldwide. By common consent, chess provides a way of intellectual stimulation that trains rational thinking. On March 27th, we arrange a chess class for beginners. Those of you who are interested in chess are welcome to attend the lecture.</p>

序號	活動主題	活動名稱	活動時間	活動地點	主辦社團	活動內容說明
2	生態環境	DIY 有機紫蘇梅初體驗 (DIY organic perilla plums)	107 年 4 月 11 日 (三) 13:30~15:30	JF101 開心廚房	資訊創新與科技學系系學會	<p>每年 12 月總見迎賓階梯旁的梅園白花朵朵，將寒冷的冬天點綴出純白的世界，緊接著 1 月入春吐露新芽，換上翠綠的新裝，預告大地即將紓醒，將百花齊放，此時幼小的梅子在綠葉的保護下慢慢長大，4 月清明時節雨紛紛，又稱之為梅雨季，此時青梅成熟，轉變為青黃色，將一顆顆渾圓飽滿的青梅摘下，經過殺青脫毛、醃漬脫水，糖釀，靜封 3 個月熟成，才能品嚐到酸酸甜甜的好滋味。</p> <p>There are white flowers in plum garden in every December, which decorates winter in white. Then It will reveal new leaves in green in spring, showing the earth is about to wake up, and all flowers are to bloom. Meanwhile, plums are growing up. In April, Green plums are ripened and become bluish yellow. After taking off the plums, then wrapping hair removal, pickling sugar dehydration, brewing, static sealing for 3 months, we can taste them.</p>

序號	活動主題	活動名稱	活動時間	活動地點	主辦社團	活動內容說明
3	休閒樂活	三分投籃 快攻上籃 (The basketball competition)	107年5月17-19日(二至四) 19:00~22:00	紹謨紀念活動中心 球場區	蘭陽女籃社	<p>青出於蘭盃籃球賽為蘭陽校園體育特色活動之一。籃球運動為團體運動項目，不僅可以透過活動增進班級同學情誼，更可以提升身心靈健康。比賽場地為紹謨紀念活動中心球場區，分敬邀全體師生踴躍報名參與，一起享受籃球運動的魅力。</p> <p>Superior Cup Basketball Tournament is one of the special sport activities of Lanyang campus. Basketball as a teamwork sport, can not only enhance the classmate friendship, but also improve the physical and mental health. The venue of the matches is at Shao-mo Memorial Activity Center. We invite all our dearest faculty members, staff and students to participate and enjoy our attractive basketball games.</p>

序號	活動主題	活動名稱	活動時間	活動地點	主辦社團	活動內容說明
4	休閒樂活	搖滾帝國 嗨翻蘭陽 (Rock Empire)	107年5月23日 (三) 18:30~22:00	學生餐廳一樓	搖滾來搖滾去研究社	<p>本次搖滾社大成發—「搖滾帝國 嗨翻蘭陽」可以讓熱愛音樂的夥伴們擁有一個很棒的機會展現一年努力下來的成果，也可以讓全校師生一起參與這盛大的音樂表演，感受音樂的美妙與樂趣，享受好聽的音樂！除了流行音樂以外，還有更多曲風，包含搖滾、抒情、藍調等。</p> <p>The rock music performance can give music lovers a great opportunity to show off the results of the efforts of a year. Also, the performance allows teachers and students to participate in this grand music show to feel the sense of happiness of music and enjoy the various kinds of music !</p>